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Budapest 150

Budapest megalapításának 
150. évfordulójára történő 
megemlékezést fontos ügy-
nek tartottam, és ennek ér-
dekében 2023 elején több 
javaslatot is tettem, amit 
HA5BA, Klárival megosz-
tottam. Egyik fő gondolatom az volt, hogy a főváros ügye nem csak a budapestieké, hanem az egész 
országé, így a magyar állampolgároké, a magyar rádióamatőröké is. Örömömre, a Budapesti Rádió-
amatőr Szövetség vezetéséhez eljutott a szándék, és megkérték a HG150BP jubileumi hívójelet. Az 
aktivitás szervezésével engem bíztak meg, amit tisztelettel elfogadtam.
Az aktivitásban való részvételre felkértem a Tungsram Rádióklub elnökét, HA5CQZ, Zolit, és 
HA5BA, Klári is jelezte, hogy a forgalmi munkában részt kíván venni, elsősorban távíró üzemmód-
ban. Ez alapján az operátori gárda 3 fős lett.

A feladathoz nagy önállóságot kaptam. A munkát sikerült igen rövid idő alatt megszervezni, elindí-
tani. A hívójelet regisztráltatni kellett a QRZ.com oldalon. A QSL forgalom terén a döntéshozók pe-
dig az elektronikus utat, az eQSL.cc-t  választották. A speciális hívójelet a Duna Diploma szervezői 
felvették az elismerhető állomások közé, ami az emléklapot gyűjtőknek jó hír (infó HA7VY). 

Néhány órás előkészítő munka eredményeként, 2023. november 6-án indult be a forgalmazás, erről 
a BRASZ honlapján tudósítás is megjelent. A március végéig tartó időszakban változó volt az akti-
vitás, de aki megszólított minket, jó szívvel gratulált Budapestnek a jubileumi évforduló alkalmá-
ból. Azonban többen nehezményezték, miért nincs papír alapú QSL. Az igényt jeleztem, de maradt 
az eQSL.cc, amit vállalásunknak megfelelően kezeltünk.

A QRZ.com oldalon leírtuk, mi a lehetőség, és azt is, hogy májusig minden eQSL-t megválaszo-
lunk. Ennek azért van jelentősége, mert a több operátoros üzem azt igényli, hogy minden össze-
köttetés adata végül egy kézbe fusson be, hogy a hibák, eltérések könnyebben tisztázhatók, kiszűr-
hetők, javíthatók legyenek, és minden beérkező eQSL küldője megelégedjen a kapott lappal. 

Menet közben létrejött egy szimpatikus megoldás: ha valamelyik állomás legalább két alkalommal 
létesít velünk összeköttetést, azt egy igazolással (certificate) „jutalmazzuk”. Ennek érdekében már-
cius 2. felétől egy segédprogrammal folyamatosan követtük a helyzetet, és április másodikától pub-
likussá tettük a Tungsram Rádióklub honlapjáról letölthető, tetszetős kivitelű dokumentumot. Az in-
formáció a QRZ.com oldalon olvasható.

Néhány statisztikai adat: 
- 2142 összeköttetés létesült, ebből 10 a megfigyelő állomások információja;
- a nagyobb rész, 1206 QSO, távíró üzemben;
- ezt követi a fónia üzemmód 723 QSO-val, 
- majd következik a sorban a digitális mód, az FT8 és FT4, a 217 QSO-val.
- az említett segédprogrammal kiszámolva, 294 állomással logoltunk legalább két
 összeköttetést;
- az eQSL.cc inbox oldalán már több mint 600 hívójellel találkoztunk, de napról-napra nő ez

a szám. 



A sávban történő megjele-
néseink jelzéséhez felhasz-
náltuk a DXsummit oldalt, 
továbbá annak érdekében
is, hogy elkerüljük az egy 
időben, azonos sávon, azo-
nos üzemmódban történő 
forgalmazást. Jóleső dolog 
volt, hogy sokan beírtak 
minket, hogy itt, vagy ott 
vagyunk, és itt is gratulál-
tak az évfordulóhoz. A 
QRZ.com oldalon is látha-
tó, hogy sokan érdeklődtek 
a hívójel iránt, eddig több mint 4700 megtekintést regisztrált a rendszer.

Minden rövidhullámú sávon megjelentünk, de a legtöbb összeköttetés sorrendben 40, 20, 80 és 30 
méteren jött létre. A hívójelek megoszlása szerint az elért 60 DXCC körzet részeként a legtöbben 
Európából hívtak meg minket, de több dx állomás is szerepel a logban. A legtöbb hívóállomás a ha-
zai körzetekből, majd a német és azt követően az európai orosz állomások közül került ki.
A speciális hívójellel részt vettünk a 2023. évi Rövidhullámú Budapest-bajnokságon, az YL-OM 
aktivitáson és az aktivitási periódus legvégén néhány órás idővel a  CQ WW WPX fónia versenyen.

Az aktivitás során szerénynek mondható 10, 50 vagy 100 wattos teljesítménnyel és dipól antennák-
kal forgalmaztunk. A gyakran kedvezőtlen terjedés sokszor csökkentette a hallhatóságunkat, de vol-
tak nagyon jó periódusaink is, amikor „big signal” jelzőt is kaptunk. Rosszindulatú zavar elvétve 
fordult elő.
Az eQSL-ek kezelése érdekében májusig, a felajánlott certificatek letöltési idejének végéig, júniusig 
folytatjuk a munkánkat.

Összegzésül elmondható, hogy a BRASZ keretei között, egy kis csapat ‒ több hónapon keresztül ‒ 
részt vett Budapest 150 éves jubileumának köszöntésében, ami egy amatőr életében is kiemelkedő 
esemény lehet.

Köszönöm a bizalmat és a részt vevő operátorok, valamint a minket kereső amatőrök, megfigyelők 
aktivitását.

Pécelről, 2024. április másodikán, 
HA5OW, Laci,
a HG150BP menedzsere


